
Erasmus+ beszámoló kérdések 

Bonn 
 

Mielőtt elkezdenéd olvasni, arra kérnélek, hogy a VÉGÉVEL kezd, mivel az az igazi élménybeszámoló rész, 
és imádtam az egész erasmusomat. Az, hogy akadtak szervezési problémák részletkérdés (főleg ezek 
vannak az első pár kérdésben részletezve, hogyha Bonnt választanád, te már ne fuss bele ezekbe a 
hibába), és nem szabad, hogy elvegye a kedved az egésztől. 

1. Hol és milyen mobilitáson vett részt (SMS vagy SMP), mennyi ideig? Miért ezt az 

országot/egyetemet/klinikát választotta?  

SMS mobilitáson vettem részt Bonnban, a tavaszi szemeszterben, mely a német oktatási rendszer 
eltérései miatt 4 hónapot ölelt fel. Alapból német nyelvterületre szerettem volna menni, mivel a német 
volt a 2. nyelvem középiskolában, és úgy gondoltam nem lenne rossz feleleveníteni, valamint ha a 
klinikán szeretne dolgozni majd az ember, nem hátrány, ha tud németül az oktatás miatt. Bonnt amiatt 
választottam, mivel gyermekorvos szeretnék lenni, és elvileg ezen a téren elég jó a klinikájuk. Emellett 
szerepet játszott az is, hogy tetszettek a képek a városról és közel van a határokhoz, valamint sok 
nagyobb városhoz is, emiatt utazás szempontjából is előnyös volt azelhelyezkedése számomra. 

2.       Hogyan és hol talált szállást? Mire érdemes szálláskereséskor figyelni? 

Szerencsére kaptam kolit, de a lakhatást megoldani borzalmasan nehéz Bonnban, mivel egyetemváros, 
és nem is szeretik nagyon kiadni a kolikat fél évre. A koli árak nagyon változóak. Lehet találni szobát 250 
euróért, de 600ért is. Te az elején beállíthatod a limitet, hogy max mennyit fizetnél ki, de utána random, 
hogy milyen árfekvésű szobát fogsz kapni azon elül. Jelentkezni minimum egy fél évvel a megérkezés 
előtt kell az online formon különben esélytelen, hogy legyen helyed. Amiatt is ajánlanám, hogy előre 
szervezz le egy B opciót, mert azt, hogy megkapod- e a kolit, csak kb két héttel a kiutazásod előtt közlik 
veled. Nagyon fontos, hogy odafigyelj arra, hogy mikor kell felbontanod a szerződésedet. Mivel nálunk 
októberben kezdődik az őszi félév, így automatikusan szeptemberig kötik meg a tavaszi féléves koli 
szerződést, és kifizettetik veled, ha csak egy órával később is mondod le, mint amilyen időpontot ők 
megadtak (én pórul jártam vele, számomra a jogi szöveg sem volt egyértelmű, hogy nem kettő, hanem 
3 hónappal a kiköltözésem előtt fel kell bontani a szerződést). Vannak magán kolik is, ezekre is azért 
időben kell jelentkezni, plusz általában ők se szeretnek 1 évnél rövidebb időre szerződést kötni. Az 
egyetem kb egy hónappal hamarabb küld emailt egy két weboldalról, ahol lehet szobákat bérelni. Talán 
ez a legmegérősebb forma.   

3.       A tanulmányok/szakmai gyakorlat megkezdésekor voltak-e nehézségei (adminisztrációs, 
kommunikációs problémák)? Ha igen, hogyan oldódtak meg? 

A kommunikáció nem volt a legjobb. Kicsit úgy érzi az ember, hogy elnyeri a pályázatot és utána 
elengedik a kezét, hogy intézze. Mindemellett a kinti egyetemen sok fórumest volt még kiérkezésem 
előtt és után is (előtte talán 3 kötelező volt, illetve sok kérdezz felelekes est is, ahol az egészségügyi 
biztosításokról, a kinti programlehetőségekről, stb volt szó) . Kicsit úgy éreztem ezeknél, hogy tök jó, 
hogy vannak, csak kicsit már megkésve, mert addigra már le kellett szerveznem, utána kellett néznem 
mindennek magamtól is. A kinti erasmus koordinátor nem segít túl sok mindenben, de ez elmondható 
bármelyik német adminisztrációs feladatot ellátó dolgozóval szemben. Kicsit azt érzi az ember, hogy nem 
érdekük, hogy segítsenek. Ettől függetlenül minden papírom rendezve lett és a vizsgákról se csúsztam 
le. 

4.       Miben tér el az oktatás/a munkarend a Semmelweis Egyetemen megszokottól? Mi az, ami nagyon 
tetszett? 



 
Én 5. évesként mentem ki, vagyis már a klinikum részébe láthattam bele. A gyakorlatok általában két 
hetet ölelnek fel, melynek első hetében inkább szemináriumok vannak, második héten pedig gyakorlati 
oktatás, ahol 1v1-be vagy egy doki mellé beosztva. Ilyenkor nagyrészt a doki tényleg veled foglalkozik, 
az a napja erről szól, és nem a papírmunkáról. Rengeteg dolgot megmutatnak, visznek magukkal 
mindenhova. Én pszichiátriát, neurológiát, pszichoszomatikát és gyerekgyógyászatot csináltam 
Bonnban. Általában 9-13ig vannak a gyakorlatok, a délután az előadásoké, melyeken nem kötelező a 
részvétel. Viszonylag gyakori volt, hogy kaptam otthonra is valami feladatot, amit meg kellett gyakorlatra 
csinálni, vagy ha nem, akkor beteget kellett referálni. A dokik, a hallgatók és összességében a német 
emberek nagyon nagyon kedvesek és segítőkészek voltak mindvégig. Sosem okozott gondot, ha valamit 
nem értettem, vagy nem tudtam magam kifejezni, abszolút megértőek és türelmesek voltak velem. A 
vizsgák a félév végén vannak, melyekre előre meg vannak határozva az időpontok, hogy melyik nap, 
miből kell menned vizsgázni. 
Na de jöjjön az élménybeszámolás. Hihetetlen volt ez a 4 hónap számomra. Rengeteget utaztam, 
rengeteg időt töltöttem a szabadban és remélhetőleg életre szóló barátságokat kötöttem. Mivel közel 
vannak a határok, így könnyen el tudtunk látogatni Brüsszelbe, Luxemburgba és Amszterdamba 
is.  Emellett a 9 eurós jeggyel (mely sajnos csak idén nyáron volt, de lehetséges hogy bevezetik majd) 
bárhova el lehetett jutni Németországon belül. Ez idén csak az energiaválság miatt volt megvásárolható, 
hogy a kormány kedveskedjenek a lakóinak, azonban a tandíj ( ja igen, mert van egy kb 300 euros tandíj) 
tartalmaz utazási jegyet az egész szemeszter idejére az NRV területén ( IC-k, EC-k kivételével bármilyen 
járművet használhatsz vele). A vonatok elég sokat késnek, szóval türelem azért szükséges, ha sokat 
szeretne utazni az ember. 
Az utazás mellett bulizni is nagyon jókat lehet. Bonn kisváros és egy csendesebb környék, ezáltal a 
szórakozóhelyei se túl nagyok, ellenben Köln 25 percnyire van, és ott majdhogynem egymás hegyén 
hátán vannak a szórakozóhelyek, elég nagy éjszakai élettel összekötve. 
Nekem nagyon tetszett Bonnban, hogy kicsit nyugisabb volt, és hatalmas zöld területek vettek körül az 
egész városban. Nyugalmassága mellett azonban unalmasnak egyáltalán nem mondanám, mivel 
rengeteg programot szervezett az ESN, illetve az első pár alkalom után már mi is kitaláltunk sok sok 
programot magunknak. 
Összességében elmondható, hogy bár a szálláskeresés, ha nem kezded el időben nem egy leányálom, 
illetve a papírmunkákkal azért lehet meggyűlik az ember baja, de semmi pénzért nem cserélném el ezt 
a négy hónapot, amit kint tölthettem. 

 


